
Zápis z řádného zasedání AS SU FPF dne 4. 3.  2024 
 
Přítomni: Mgr. David Radek, Ph.D., BcA. Adéla Pluhaříková,  doc. Mgr. Jiří 
Siostrzonek, Ph.D, Bc. Dominik Dedek, Mgr. Kamil Matula, Ph.D., MgA. Miroslav 
Zeman, Mgr. Miroslav Urbanec, Ph.D.,  Karel Hasík,doc. PhDr. et. PaeDr. Miloslav 
Vondráček, Ph.D. 
Omluveni:.,  Mgr. Pavla Bergmannová 
Hosté: Prof. PhDr. I. Korbelářová, Dr. 
Byla uctěna památka  prof. RNDr. M. Černohorského, CSc. minutou ticha 
 
Program 
1. Projednání programu jednání 
2. Návrh na rozšíření Vědecké rady Filozoficko-přírodovědecké fakulty SU v Opavě 
(č.  j. 4/24/AS). 
3. Různé 

 

Ad1) Byl projednán a schválen program jednání. 
Hlasování: 9 pro 
 
Ad2) AS SU FPF projednal a souhlasí s č. j. 4/24/AS -  Návrh na rozšíření 
Vědecké rady Filozoficko-přírodovědecké fakulty SU v Opavě prof. drhab 
G. Nieć. Komentář podala děkanka, stručně představila kandidáta. 
Hlasování: 9 hlasů pro 
 
Ad3) Různé 

- Připomínka M. Zemana – bylo mu sděleno, že výuka kombinovaného studia ČjL 
neproběhl dle rozvrhu,  výuka neproběhla dle stanoveného rozsahu. Děkanka 
bude informovat vedoucího ÚBK. 

- Děkanka informovala o pokračující přípravě další reorganizace struktury FPF 
SU. CIS – zřízen byl za účelem správy dobíhajících studentů oborů z oblasti 
fyziky po vydělení FÚ a koordinace výuky předmětů nezařazených pod jiná 
pracoviště (TV, posléze cestovní ruch). Zde dochází k útlumu výuky studentů 
fyzikálních oborů (oborové akreditace končí k 31. 12. 2024), studenti SP 
Multimediální techniky budou náležet přímo do kompetence proděkanky pro 
studium a organizaci a garanta SP (výuku zajišťuje v drtivé většině FÚ). V oblasti 
tělovýchovných a sportovních předmětů trvá dlouhodobý malý zájem studentů 
o jejich absolvování; ověřeno bylo, že v poslední době navzdory modernizaci 
nabídky ukončilo předměty zápočtem  jen několik desítek/semestr; náklady na 
výuku jsou přitom vysoké (personální zabezpečení, pronájmy prostor). 
Předpokládá se eliminace tělovýchovných a sportovních předmětů z nabídky 
předmětů. V oblasti cestovního ruchu působili v CIS po zrušení ÚlGaT 
pracovníci na částečné úvazky, zajišťující specializované předměty 
ekonomického a turistického zaměření SP Historie a kulturní dědictví v RP; tyto 
předměty budou ze studijních plánů vyřazeny a nahrazeny jinými (PVB, VP) 
nebo převzaty pracovníky ÚHV s požadovaným profilem (PVA). Zvažované 
organizační změny CIS bude nutno řešit i v personální oblasti.ÚA – vznikl roku 
2009 osamostatněním od Ústavu historických věd za účelem větší efektivity 
vzdělávacích a zejména vědecko-výzkumných aktivit, včetně realizace 
záchranného a jiného smluvního výzkumu. Očekávání se naplnila jen zčásti, 
absentuje významnější prvek samofinancování běžný na jiných univerzitních 



archeologických pracovištích. Předpokládá se včlenění ÚA zpět do struktury 
oddělení ÚHV, pokračování realizace SP Archeologie s akcentem se specializací 
na středověkou a raně novověkou archeologii, kde existuje a bude pokračovat 
spolupráce s historiky – specialisty na příslušná období. Totéž platí o oblasti 
VaV. Dislokace zůstane nezměněna, personální změny se nebudou týkat 
pracovníků rozhodných pro naplnění akreditací a probíhajících projektů. 
Přítomní členové AS vzali informaci o pokračování reorganizace na vědomí bez 
připomínek, vznesené dotazy byly děkankou zodpovězeny.  

- Dále děkanka informovala o zaplacení vratky projektu ESF – neakreditovaný 
studijní obor ULGAT. D. Radek vznesl dotaz na využití prostor po 
ÚLGAtu(kuchyně). Děkanka sdělila, že po dobu udržitelnosti je nutno majetek 
zachovat, komerčně lze využívat maximálně v rozsahu pětiny času (výuka VOŠ 
a SŠ hotelové). Prostor, vč. gastro-zázemí, slouží stále pro výuku 
specializovaných předmětů, je zařazen do Návštěvnického centra 
s probíhajícími aktivitami. 

- DOD – J. Siostrzonek se dotázal, jaký je scénář DOD? Vše proběhne na 
Hauerově, program je zveřejněn. 

 
 
Příští zasedání  AS SU FPF bude 8. 4. 2024 od 13.00 hod. v zasedací místnosti 
děkanátu. 
 
 
 
Usnesení: 
 
1. AS SU FPF souhlasí s č. j. 4/24/AS -  Návrh na rozšíření Vědecké rady 
Filozoficko-přírodovědecké fakulty SU v Opavě. 
 

 
 
V Opavě dne 5. 3.  2024  

 
 
Zapsala: Zuzana Bergrová 
Schválil: Mgr. D. Radek, Ph.D. 
 


